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Slovo starosty 

 
Vážení spoluobčané, 

v tomto měsíci proběhne tolik očekávané slavnostní 

otevření silničního přeshraničního spojení Plesná – Bad 

Brambach. Oficiální otevření za účasti zástupců Karlovarského 

kraje, našeho města, města Bad Brambach a kraje Vogtland se 

koná dne 21. 11. 2019 v dopoledních hodinách. Tento termín 

byl určen z důvodu velkého pracovního vytížení čelních 

představitelů krajů. Neoficiální otevření silničního propojení 

spojené s občerstvením v kulturním domě proběhne dne 17. 11. 

2019 od 16.00 hodin. Tento termín byl stanoven zejména proto, 

aby se akce mohli zúčastnit všichni občané, kteří o ni mají 

zájem. 
Pozastavené práce v objektu bývalé Tosty se dají opět 

do pohybu, neboť na konci tohoto měsíce dojde k podpisu 

smlouvy se zhotovitelem stavebních prací, který vzešel z 

výběrového řízení. S ohledem na demoliční práce bude 

docházet v okolí objektu k uzavírkám a tudíž k omezení 

dopravy. Žádáme proto občany o zvýšenou opatrnost a 

respektování dopravního značení 
V Lomničce došlo v uplynulých dnech ke 

zkolaudování části vodovodu. Kanalizace bude dokončena a 

zkolaudována nejpozději na jaře příštího roku. Po dokončení 

této investiční akce dojde k opravě dotčených komunikací. V 

souvislosti s pracemi na kanalizaci a vodovodu v Lomničce 

chci pochválit všechny občany za zájem a konstruktivní 

jednání při schůzkách ohledně této stavby. 
Pro zastupitele města je v samotném závěru roku 

nejdůležitějším tématem příprava rozpočtu na rok 2020, kdy 

budete o dalších záměrech a investicích informováni. 

 
Petr Schaller – starosta města 

 

 

Předprodej vstupenek v MKS Plesná 
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Zprávy ze základní školy  
 

Muzeum strašidel  
 

Dne 7. 10. 2019 se třída 2. A zúčastnila výukového 

programu Smysly nesmysly v muzeu strašidel v Plzni. Děti se 

zábavnou formou seznámily s lidskými smysly. Vyzkoušely si 

různé chutě, vůně a zvuky. Nejvíce všechny zaujala místnost s 

absolutní tmou. Na konci programu si děti zakoupily suvenýry 

v místním čarokrámku. Při zpáteční cestě se všichni občerstvili 

v obchodním centru Olympia, což bylo skvělé zakončení 

celého dne.  

Petra Dolejšová  

Preventivní program MEMENTO  
 

Preventivních programů kladoucích si za cíl odradit 

mládež od užívání drog není nikdy dost, proto se žáci druhého 

stupně a páté třídy jednoho takového zúčastnili dne 16. 10. 

2019 v MKS Plesná. Program MEMENTO jim měl hlavně 

ukázat, jak špatně může drogově závislý člověk dopadnout.  

Představení bylo pojato poněkud netradičním 

způsobem. Jednalo se vlastně o divadlo jednoho herce, přičemž 

druhý za oponou pouštěl hudbu dokreslující dramatičnost 

příběhu. Děj představení nebyl vymyšlený, nýbrž vycházel z 

knihy Radka Johna MEMENTO, kterou napsal jako svědeckou 

výpověď mladých narkomanů. Sledovali jsme příběh Michala a 

jeho „kamarádů“, pro něž se fetování stalo jediným smyslem 

života, což pro ně mělo samozřejmě fatální následky – ani 

jeden se nedožil 35 let. Buď se ufetovali k smrti nebo pod 

vlivem drog či abstinenčních příznaků spáchali sebevraždu.  

Doufám, že toto vystoupení na žáky zapůsobilo 

natolik, že nikdy v životě nezkusí žádnou drogu, a to i v 

případě, že by se dostali do jakkoliv tíživé situace. Snad 

pochopili, že drogy by je z takovéto situace nikdy nevytáhly, 

ba naopak by je potopily ještě více ke dnu.  

Mgr. Hana Hiřmanová, tř. učitelka 8. A  

 

Líbilo se mi, že byl tento preventivní program pojat 

jako divadelní představení. Očekávala jsem, že tam bude více 

lidí, kteří nám budou vyprávět o drogách a proč bychom je 

neměli zkoušet. Na příběhu mě zaujalo, že to bylo podle 

skutečné události. Vzala jsem si z toho, že když budu mít 

někdy nějaké problémy, tak bych je neměla řešit tím, že začnu 

brát drogy, protože se to tím nezlepší, spíš naopak zhorší. 

Chtěla bych víc takových představení.  

L. P., žákyně 9. A  

 

Představení na mě působilo velice zajímavě. Byla tam 

dobrá atmosféra. Zaujalo mě plátno, které mělo znázorňovat 

(podle mne) všechnu tu špínu a špatné věci, které drogy 

přinášejí. Plátno bylo pokryté hnědou, zelenou a červenou 

barvou. Tato myšlenka se mi líbila.  

                                 A.  Ř.., žákyně 9.A  

 

Do života nám to dalo to, že bychom nikdy drogy brát 

neměli. Drogy nám můžou úplně změnit život k horšímu. 

Můžou nám vážně ohrozit náš zdravotní stav. Nikdy se s 

drogami nechci setkat.  

E. L., žákyně 8. A  

 

Jazyková animace 
 

Stejně jako v loňském školním roce, tak i letos byli 

žáci druhého stupně motivováni ke studiu německého jazyka 

formou jazykové animace. V pátek 18. 10. 2019 k nám přijel 

pan animátor a provedl dvouhodinovou animaci nejprve pro 

osmou a devátou třídu, následně pro šestou a sedmou třídu. 

Žáci díky různým druhům her zjistili, že se německý jazyk dá 

učit i zábavnou formou. Bylo pěkné vidět, jak si jednotlivé 

aktivity užívali, a to dokonce i ti, kteří při hodinách příliš 

aktivní nebývají. Jednalo se totiž především o soutěže a jak je 

známo, děti jsou hodně soutěživé a chtějí vyhrávat. Navíc k 

výhře měly motivaci v podobě sladké odměny.  

Sama se snažím animace ve svých hodinách využívat 

a je pravda, že jimi zaktivizuji i děti, které jsou většinou 

pasivní. Osobně si jazykovou animaci nemohu vynachválit, 

neboť děti se pomocí zábavných her učí příslušný jazyk, aniž 

by si pořádně vůbec uvědomovaly, že se učí. Hodina je baví a 

ta pak logicky baví i mě. Samozřejmě nelze si jen hrát, 

některou látku se žáci nevyhnutelně musí naučit pomocí 

klasického vyučování či dopilovat doma.  

Znalost cizích jazyků je v dnešní době důležitá. Může 

otevřít cestu za naše hranice nebo získat možnost sehnat lepší 

pracovní místo. Z toho důvodu by žáci měli výuce cizích 

jazyků věnovat větší pozornost.  
 

Mgr. Hana Hiřmanová, učitelka německého jazyka 
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Září a říjen ve školní družině  
 

Co se dělo v odděleních v měsíci září?  

S dětmi jsme se přivítali, seznámili, věnovali jsme se 

nepopulárním, leč nutným věcem jako je seznámení se s 

vnitřním řádem školní družiny, zopakovali jsme si pravidla 

bezpečnosti v odděleních, venku, na školním hřišti a při 

společných vycházkách. Připravovali jsme jablíčkování - 

„Jablíčkový den“. Různými formami jsme si napříč celou 

družinou povídali s dětmi o jablku.  

 

Dá se toho o jablku hodně namluvit? Ale ano! Odkud 

se k nám dostalo, kolik známe druhů jablíček, kolik vitamínů 

se v jablku ukrývá, co všechno lze z jablek uvařit, recepty z 

jablek, celý cyklus růstu jabloně. V den D jsme připravili 

jednoduchý pokrm z jablek, všichni jsme se sešli a pustili jsme 

se do hodování. Mňam, to byly dobroty! Protože bylo venku 

nádherné počasí, trávili jsme hodně času venku, kde jsme hráli 

pohybové a míčové hry, děti si hrály na pískovišti a užívaly si 

hřejivých dnů.  

Říjen byl krásný a rychle utekl. Nezvykle pěkné 

říjnové počasí nás ještě stále zvalo do přírody, proto jsme si 

mohli užít dostatek sluníčka při míčových a pohybových hrách 

na školním hřišti. Přesto jsme si našli čas i na naše oblíbené 

vyrábění. Zlatavé listí nám bylo inspirací pro mnohé výtvory s 

přírodní tématikou. Ale nejvíce jsme se stejně těšili na 

Halloween a halloweenskou párty včetně soutěží a pečení 

buřtů. Různými technikami jsme vytvářeli duchy, pavouky a 

dlabali dýně…prostě vše co k Halloweenu patři. Jen se 

podívejte, jak nám to šlo! 

Vychovatelky ŠD 

 

 

Zprávy z mateřské školy  
ŘÍJEN V MŠ  

 

I tento měsíc jsme se nejvíce zaměřovali na změny v 

přírodě. Počasí nám přálo a mimořádně teplý podzim jsme 

využili k vycházkám s přímým pozorováním. Začali jsme 

připravovat poměrně nový a dětmi velmi oblíbený svátek 

Halloween. Již tradičně vyhlašujeme soutěž pro rodiny s dětmi 

na toto téma. Zahrada a prostory školky se nám pak plní 

různými výrobky z dýní a v pochmurných ránech nás vítají 

blikající světýlka. Děkujeme všem zúčastněným za snahu a 

různé nápady, které jsou pro potěšení oka a inspirací. Proběhlo 

i zimní fotografování, a tak mají rodiče možnost koupit sady 

fotografií a potěšit sebe nebo někoho blízkého. K podzimu 

patří i pouštění papírových draků. Když jsme draky vyráběli a 

povídali si o nich, mohli jsme je využít jen ve třídě, protože vítr 

nás letos zklamal a dopoledne nefoukal téměř vůbec.  

Dne 21. 10. proběhly schůzky s rodiči, kde jsme si 

povídali o plánu naší školky na tento školní rok. Rodiče měli 

možnost se vyjádřit ke všem otázkám týkajících se provozu 

školky i jednotlivých tříd. Účast byla poměrně nízká - necelých 

20%, ale jeden z důvodů může být, na rozdíl od základní školy, 

že se s rodiči vídáme téměř denně, když děti přiváději, a tak 

vše řešíme okamžitě.  

Poslední den v měsíci se školka proměnila. Nebyli 

tady zaměstnanci ani děti, ale jenom strašidla, dýně, duchové 

nebo čarodějnice. Jedna třída byla plná tajemných rekvizit a 

děti si vyzkoušely svoji odvahu při plnění úkolů. Již vstoupit 

byl pro některé odvážný čin, ale všichni se snažili. Nechyběly 

ani odměny a něco sladkého k mlsání.  

 

Vedoucí MŠ Miroslava Gruberová, DiS.
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Městská knihovna Plesná 
 

 

Týden knihoven v městské knihovně 
 

Celostátní Týden knihoven 30. září až 4. října 2019 

byl samozřejmostí i v naší knihovně, tak jako již každý rok. 

Kromě besed pro děti ze základní školy si mohli čtenáři vybrat 

z odepsaných knih a časopisů a také se přihlásit do knihovny 

zdarma. Jen pro připomenutí: běžný roční poplatek činní 30 Kč 

pro děti a důchodce a 50 Kč pro dospělé. 

Děti z první třídy, které se teprve začnou učit číst a 

psát, se seznámily s knihovnou a také s knihou A – Ž půjdeš do 

školy od Michaely Fišarové, kde celá abeceda provede děti tím, 

co ve škole poznají. Žáky druhé a třetí třídy zaujala kniha 

Robinson od Petra Síse, která popisuje ilustrovanou formou 

cestu chlapce za dobrodružstvím. Čtvrťáci spolu s pátou třídou 

si zopakovali svátky a tradice od 1. ledna do 31. prosince, které 

se v naší zemi slaví. Většinu z nich znají a také dodržují. Čtení 

jsme si zpestřili hádankami, které mají děti moc rády. Četli 

jsme si pohádky i básničky - a že děti mají ve čtení co dohánět, 

to jistě vědí samy moc dobře. Při setkání na jaře mne jistě 

překvapí perfektním čtením a já se budu těšit na jejich další 

návštěvy v knihovně. 

Děkuji všem, kteří si do knihovny cestu za dobrou 

knihou vždy najdou! 

Dana Placatková, vedoucí knihovny 

 

 

Nové knihy: 
 

Vaněčková Jana  Co má poznat správný Čech  

Šindelář Vladimír  Kriminální příběhy ze staré 

Šumavy 5. 

Součková, Zuzana Diagnóza žena  

Součková, Zuzana  Běh života s úsměvem  

Olofsson Elin  Klikaté cesty  

Moyesová Jojo Život po tobě. 2.  

Morton Kate Hodinářova dcera  

Meyer Deon Žena v modrém plášti  

Lapena Shari  Nevítaný host  

Kinghorn, Judith  Poslední léto  

Karika Jozef Strach  

Jakoubková Alena  Hledám manžela... děti vítány  

Jacobs, Anne  Venkovské sídlo: Bouřlivé časy  

Hutchison Dot Letní děti 

Galbraith Robert Smrtící bílá  

Drijverová Martina Pověsti o hradech  

Carré, Anne  Dámská jízda  

Boučková Tereza  Život je nádherný  

 

STŘÍPKY Z HISTORIE - Kronika města Plesná 1945-1951 

Jednotný svaz českých zemědělců 
 

Hned po květnu 

1945 byly v Plesné postupně 

až do roku 1947 osidlovány 

zemědělské usedlosti, a to 

ponejvíce Čechy, kteří se do 

Plesné přistěhovali z okresu 

Tábor. Byli to zemědělci: 

Maroušek Leopold, Kukačka 

Josef, Bílek Jan, Čejka 

František, Valeš Bedřich, 

Urbánek František, Buřič 

Bohumír, Lekeš Rudolf, Bureš Karel, Bohumil Richter, Michal 

František, Hanzlík Karel, Brabec Karel, Sluníčko Václav, který 

se brzy přestěhoval do Křtěnovic, Franců Jaroslav, který 

zanechal hospodaření a věnoval se čistě svému zaměstnání, 

Bílek Vojtěch, Vopička, jehož hospodářství bylo později 

likvidováno, Krejcar Bohumír, Svatík, Novák Stanislav, Pata 

František, tento upouští od hospodaření a věnuje se vedení 

hostince. Pak je tu Československý státní statek, který byl 

předán bez inventáře 1950 právě se tvořícímu Jednotnému 

zemědělskému družstvu. Většina těchto zemědělců plnila 

přesně rok co rok dodávky předepsané státem. 10. července 

1946 bylo předáno jako odměna 2 000 Kčs za správné plnění 

dodávky. Roku 1946 se objevuje poprvé náznak kolektivního 

obdělávání polí. Společně všichni zemědělci oseli a sklidili 

pole asi 10 ha u Rohrbachu. Roku 1949 na podzim se utvořil 

přípravný výbor Jednotného zemědělského družstva 

s počátečním stavem 9 zemědělců. Do uskutečnění 

hospodářsko-technické úpravy se přihlásilo do JZD 100 % 

zemědělců. Do tohoto období spadá přebírání ČSST v rozloze 

94,5797 ha, takže při hospodářsko-technické úpravě se mohlo 

začít se scelováním všech pozemků nacházejících se na 

katastru obce Plesná. V druhém typu dnem 5. 6. 1950 se stává 

předsedou JZD Buřič Josef, dalším Maroušek Leopold a jarní 

práce 1951 se rozběhly již pod dohledem nového předsedy 

Bílka Vojtěcha. Družstvo má 300 ha orné půdy i s loukami a 

obdělává ji 33 členů. Jednotné zemědělské družstvo ještě 

v druhém typu založilo vepřín, do kterého nakoupilo 80 vepřů, 

byl adaptován kravín z bývalé tovární budovy, založilo 

drůbežárnu a 12. srpna 1951 v proudu největší práce došlo ke 

svozu dobytka. Tímto aktem přešlo JZD z druhého typu na třetí 

typ. Nesvědomitým hospodařením některých zemědělců a 

špatnou pracovní morálkou byla odměna za pracovní jednotku 

velmi malá. Činila v roce 1951 30 Kčs. Současně propouští 

JZD i svého smluvního zaměstnance Beránka Aloise – kováře 

ze zaměstnání. 

Funkcionáři JZD v roce 1951 byli tito členové: Bílek 

Vojtěch – předseda, Michal František – skladník, Krajcar 

Bohumír – zootechnik a skupinář, Brabec Karel skupinář a 

pokladník. Účetní knihy jim vedl do té doby, než si vyškolili 

svého účetního, učitel Jiří Matlas. 

 

/pokračování příště/ 

Z naskenovaného originálu pro PN přepsal Martin Polívka 
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I o adventu nám hrozí určitá nebezpečí 
 

S blížícím se vánočním časem by Vám chtěli policisté 

Karlovarského kraje přinést několik preventivních rad, abyste 

se nestali obětí protiprávního jednání, neboť i tato doba přináší 

určitá rizika.  

V místech s vysokou koncentrací osob jako jsou 

vánoční trhy či přeplněné nákupní domy věnujte zvýšenou 

pozornost svým osobním věcem. Právě velké uskupení osob na 

jednom místě je pro kapsáře velkým lákadlem a místem 

snadného výdělku. Skutečnému kapsáři totiž stačí k odcizení 

vašich cenností jen několik málo okamžiků a chvilka Vaší 

nepozornosti. Mějte proto své osobní věci pod neustálým 

dohledem a finanční hotovost noste odděleně od dokladů a 

platebních karet.  

Pozor si také dávejte při placení platební kartou nebo 

při výběru z bankomatu.  PIN v žádném případě nezadávejte, 

pokud někdo stojí ve Vaší blízkosti nebo narušuje Vaši 

diskrétní zónu.  

Při nakupování nenechávejte svá příruční zavazadla, 

kabelky ani batohy volně položené v nákupních košících. 

Nepodceňujte ani moment, kdy ukládáte nákup do vozidla. 

Peněženku či kabelku mějte vždy pod dohledem.  

S blížícími se vánočními svátky také stoupá riziko 

podvodného prodeje či nabídek výhodných půjček. Podomní 

prodejci a poskytovatelé různých služeb bývají mnohdy velmi 

neoblomní, dejte si proto pozor, komu otevřete dveře svého 

bytu.  Nepodlehněte vidině levného nákupu či zprostředkování 

na první pohled výhodných půjček. Ve většině případů jde totiž 

o podvody. Pamatujte si, že nikdo Vám nedá nic zadarmo. 

Nikdy nesdělujte své osobní údaje cizí osobě. 

V případě, že se stanete obětí protiprávního jednání, 

bezodkladně se obraťte na nejbližší policejní služebnu.  

Rádi bychom Vám tímto popřáli klidné a pohodové 

prožití vánočních svátků a šťastný vstup do nového roku.  

 

Za Krajské ředitelství policie Karlovarského kraje 

nprap. Mgr. Věra Hnátková 

SPCCH 
 

Náš říjnový program 

 
I v přicházejícím barevném říjnu se nám podařilo 

uskutečnit několik zajímavých akcí. 

12. 10. 2019 se velkým sálem kulturního domu 

rozezněly písně a hudební skladby v podání operního pěvce 

Šimona Pečenky v pořadu nazvaném Filmové střípky. Zpěvák 

navodil milou a zpěvnou 

atmosféru, ale bohužel jen 

malé hrstce věrných 

posluchačů z našeho města. 

Je velmi zarážející, že přes 

osobní informovanost všech 

členů a členek naší 

organizace a i s vědomím, 

že vstupné za ně bude 

hrazeno z pokladny 

SPCCH, přišlo jen něco 

málo přes 30 členů. Koncert 

byl přece zajištěn ke Dni 

seniorů. Proč??? 

V neděli 20. 10. 

2019 se podařilo 39 

účastníkům v autobuse pana 

Bílého ze Skalné překročit 

hranice a zajet na návštěvu 

do německé Pottigy, našeho 

partnerského města. 

Společně s německou 

stranou jsme navštívili 

evangelický kostel, který 

slavil přes 90 let farního 

života v obci Pottiga, poté 

jsme absolvovali prohlídku obce a nakonec společně poseděli 

v turistickém infocentru, kde na nás čekalo dobré pohoštění. 

Hned v pondělí 21. 10. 2019 jsme se říjnově sešli na 

„Hlavičkolámání“. Po úvodním řízeném luštění zadaných 

úkolů, které se letos i přes instrukci samostatné práce „zvrtlo“ 

v mohutnou kolektivní činnost, se všichni mohli občerstvit z 

přinesených dobrůtek „Co dům dal, či nedal“. 

Pak došlo i na „papučovkování“. Z domova donesené 

různě barevné, velké nebo malé, nové i starší papuče 

posloužily ke hře „Židličkovaná“. Za zpěvu národních i lehce 

nespisovných písní se účastníci museli podrobit pravidlům 

pohybové hry, hlídat papuče 

i hudební přestávky a 

reagovat na včasné 

ukořistění správné židle. Byl 

to pěkný, veselý podvečer, 

který pobavil a poučil. 

Těšíme se na další, můžete 

také přijít, místa je v sále 

dostatek. A nějaká ta mlska 

se také najde. 

Dne 31. 10. 2019 se 

v Chebu v kulturním domě 

Svoboda konalo slavnostní 

vyhlášení ankety Senior roku 

2019. Tu vyhlásil 

Karlovarský kraj v červnu 

2019. V plném sále zasedli 

účastníci okresů Karlovy 

Vary, Sokolova a Chebu se 

svými doprovázejícími hosty.  

Do krajské ankety byla 

nominována z Plesné paní 

Hannelore Merhoutová. Na 

slavnostní vyhlášení vítězů ji 

doprovodilo 10 členek naší 

organizace. Byl připraven 

kulturní program, hudba a pohoštění. Ocenění vítězům 

předávali starostové jejich měst nebo delegovaní zástupci. 

Slavnostního setkání se zúčastnila také hejtmanka a zástupci 

karlovarského kraje. 

 

Vítězslava Pospíšilová 
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Pronájem bytové jednotky č. 482/4 o velikosti 1+1 o 

celkové výměře podlahové plochy s příslušenstvím 39,71 

m2, ve 2. nadzemním podlaží domu č. p. 482. Bytová 

jednotka sestává z kuchyně, pokoje, předsíně, koupelny a 

WC. K jednotce náleží sklep o výměře 2, 78 m2. 

Cena dohodou. 

  

Kontakt: 

Tel: 773 171 931 

Email: goodman@cmail.cz 

 

INZERCE 
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PŘIPRAVUJEME: 
V neděli 15. prosince 2019  

od 15.00 hodin 

Vánoční pořad pro děti. 

Soutěže, muzika, tancování a dárečky. 

 

 

 

Fialová Františka Štefaňáková Ludmila 

Semanová Marie Ondušková Mária 

Sencová Marie Macek Stanislav 

Kubeš Miroslav Vaňous Miroslav 

Horčičková Kateřina  

Bünter Rudolf  

Horčičková Marie  

Rozhoňová Jitka  

Eliáš Josef  

Uzolová Helena  

Škabrada Vlastislav  

Bigazová Eva  

Ivaničová Jitka  

Hlavičková Hana  

Pospíšilová Vítězslava  

V měsíci říjnu 2019 oslavili  

významné životní výročí tito občané: 

 

BLAHOPŘEJEME 

 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 

(redakce a SPOZ) 
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Redakce děkuje všem přispěvatelům. Uzávěrka každého čísla je do 28. dne předchozího měsíce. Příspěvky předejte na adresu redakce. 

Redakce neodpovídá za obsah dodaných článků a obsah článků nemusí vyjadřovat názor redakce. 
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